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DOMES ĀRKĀRTAS  SĒDES PROTOKOLS 

Attālināti videokonferences režīmā 
 
2022.gada 14.oktobrī Nr. 13 
 
Sēde sasaukta 2022.gada 14.oktobrī plkst. 09:00 
Sēde sākta 2022.gada 14.oktobrī plkst. 09:01 
 
Sēdē piedalās: 
16 deputāti     Patricija Andersone, Sandris Bēča, Juris 

Grasmanis, Andris Jefimovs, Raivis Kalējs, 
Dzintars Kudums, Andrejs Radzevičs, 
Inga Ratniece, Raimonds Reinis, Gundars 
Sisenis, Linards Tiļugs, Jānis Veits, Andris 
Jankovskis, Laila Roga, Aivars Galeckis, 
Aivars Priedols 

Pašvaldības darbinieki  Gints Ločmelis, Santa Bucika, Gints Brumbergs, 
      Madara Lagzdiņa, Sanita Dejus 
 
Sēdē nepiedalās 2 deputāti: Gatis Kalniņš (nav zināmi neierašanās iemesli), Edgars 
Putra (nav zināmi neierašanās iemesli). 
 
Sēdes darba kārtība: 

1. Par projekta “Apgaismojuma infrastruktūras uzlabošana Dienvidkurzemes novada 
teritorijā” iesniegšanu Emisijas kvotu izsolīšanas instrumenta finansētā atklātā 
projektu iesniegumu konkursā “Siltumnīcefekta gāzu emisiju samazināšana 
pašvaldību publisko teritoriju apgaismojuma infrastruktūrā” 

 
Domes sēde tiek ierakstīta audioierakstā. 
 
Sēdi vada domes priekšsēdētājs Aivars Priedols. 
 
Sēdi protokolē administratīvās daļas vadītāja Madara Lagzdiņa. 
  



 
1.§ 

Par projekta “Apgaismojuma infrastruktūras uzlabošana Dienvidkurzemes novada 

teritorijā” iesniegšanu Emisijas kvotu izsolīšanas instrumenta finansētā atklātā projektu 

iesniegumu konkursā “Siltumnīcefekta gāzu emisiju samazināšana pašvaldību publisko 

teritoriju apgaismojuma infrastruktūrā” 

 

Vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministrija 2022.gada 14.jūlijā 
izsludināja Emisijas kvotu izsolīšanas instrumenta (turpmāk tekstā – EKII) finansēto 
projektu atklātu konkursu “Siltumnīcefekta gāzu emisiju samazināšana pašvaldību 
publisko teritoriju apgaismojuma infrastruktūrā”. Konkursu administrēt deleģēts SIA 
“Vides investīciju fonds”. 

Pašvaldības Attīstības un uzņēmējdarbības daļa ir sagatavojusi projekta 
pieteikumu “Apgaismojuma infrastruktūras uzlabošana Dienvidkurzemes novada 
teritorijā” (turpmāk tekstā – Projekts). Projekta mērķis ir siltumnīcefekta gāzu emisiju 
samazināšana un energoefektivitātes uzlabošana Dienvidkurzemes novada 
pašvaldības apgaismojuma infrastruktūrā, veicot esošo ielu gaismekļu demontāžu un 
jaunu, energoefektīvāku gaismekļu uzstādīšanu, kas rezultātā ļaus samazināt 
siltumnīcefekta gāzu emisijas, esošo elektroenerģijas patēriņu, kā arī pašvaldības 
izdevumus. 

Veicot Dienvidkurzemes novada pašvaldības ielu apgaismojuma izvērtējumu, 
projektā tika iekļautas publiskās teritorijas, kurās apgaismojums bija 
visenergoneefektīvākais. Projekta ietvaros plānots nomainīt 871 esošo gaismekli. 

Pamatojoties uz likuma "Par pašvaldībām" 14.panta otrās daļas 1. un 6.punktu, 
15.panta pirmās daļas 2.punktu, Ministru kabineta 2022.gada 14.jūlija noteikumiem 
Nr.454 "Emisijas kvotu izsolīšanas instrumenta finansēto projektu atklāta konkursa 
"Siltumnīcefekta gāzu emisiju samazināšana pašvaldību publisko teritoriju 
apgaismojuma infrastruktūrā" nolikums", Liepājas valstspilsētas un Dienvidkurzemes 
novada attīstības programmas 2022.-2027.gadam Dienvidkurzemes novada 
pašvaldības rīcības un investīciju plāna 2022.-2027.gadam darbību Nr.D_5.2.5. 
"Palielināt ielu apgaismojuma energoefektivitāti, modernizēt esošo un veikt jaunu ielu 
apgaismojuma sistēmu/posmu/lampu izbūvi Dienvidkurzemes novada pilsētās, ciemos 
un mazciemos", 
 

G.Ločmelis informē, ka pie lēmuma projekta bija pievienota tabula, kur var 
redzēt, cik punktus varam iegūt attiecīgi no pašvaldības līdzfinansējuma. Pašlaik ir uz 
diviem punktiem. 

A.Priedols ierosina palielināt projekta iesniedzēja līdzfinansējumu līdz 51% 
apmērā no kopējām projekta izmaksām. 

J.Grasmanis ierosina lemjošās daļas 2.punktu papildināt ar neattiecināmām 
izmaksām. 

A.Radzevičs norāda, ka būs vairāki jautājumi. Kad ir jāsasniedz projektā 
uzrādītie rādītāji? Ja netiek sasniegti rādītāji, kāda tad ir atbildība? 

S.Bucika atbild, ka esam norādījuši, ka rādītāji tiks sasniegti 2023.gada laikā. 
Atbildība ir norādīta Ministru kabineta noteikumos. Netiek izmaksāta visa summa. 



A.Radzevičs norāda, ka finanšu plūsmas grafikā ir norādīts, ka finanšu plūsma 
notiks gan sestajā, gan septītajā, gan astotajā projekta ceturksnī. Ja gadā ir četri 
ceturkšņi… 

G.Ločmelis pārtraucot, paskaidro, ka Attīstības daļa ir padalījusies ar deputātu 
Radzeviču ar visiem projekta saistītajiem dokumentiem. Šie šobrīd vēl ir darba 
dokumenti un projekta pieteikumā nebūs šāda laika grafika. 

A.Radzevičs jautā, uz kā pamata tika nomainīta kolonna “jaudas samazinājuma 
koeficients” no 0.3 uz 0.35? Ko raksturo šis koeficients? 

S.Bucika atbild, lai sasniegtu augstāku rādītāju CO2 izmešu attiecībā. Šis 
koeficients raksturo jaudas samazinājumu neaktīvajās nakts stundās un tas ir 
pieļaujams līdz 0.4. 

A.Radzevičs jautā, kuras personas ir atbildīgas par šī projekta rezultātu 
sasniegšanu? 

L.Tiļugs norādā, ka līdzfinansējuma apjoms ir tikai viens no kritērijiem. Kādi ir 
pārējie kritēriji un kā mēs tajos izskatāmies kopumā? 

G.Ločmelis atbild, ka pārējie kritēriji ir – kāda veida gaismekļi, kādus mēs 
mainām. Mēs mainām nātrija gaismekļus, kas dos mums 5 punktus. Tad ir CO2 
samazinājums. 

J.Grasmanis norāda, ka projekts ir atbalstāms. 5.1.tabulā ir nekorekts skaits pie 
gaismekļiem. Visu ko varam vēl salabot, jālabo līdz iesniegšanai. Nav saprotama 
summa finanšu plūsmas grafikā. 

G.Ločmelis norāda, ka šī tabula nemitīgi mainās un tiek precizēta. 
A.Priedols norāda, ka mums ir ļota pieredze ar kopā strādāšanu. Ja mēs 

deputāti nospriežam, ka darām, tad darām. Mīļs lūgums Raivim kā iepriekš, ka viņš 
uzņemas vadību. Gan jau, ka Andrejs arī līdzēs. Ne jau mēs publiski izanalizēsim katru 
ciparu. 

A.Radzevičs jautā, kādā tas ir šo personu atbildība, kas sniedz šo informāciju? 
Kurš ir atbildīgs par datu patiesumu? 

A.Priedols paziņo, ka Priedols ir atbildīgs, nākošais ir Kalējs, tad ir izpilddirektors 
Vārna, tālāk attīstības nodaļas vadītājs Ločmelis un mēs visi pārējie līdzatbildīgi. 

A.Radzevičs jautā, kāpēc nav iekļauta Durbes pilsēta? 
S.Bēča jautā, vai ir sarēķināts šī brīža patēriņš elektroenerģijai un kāds būs 

iegūtais samazinājums? Kāds būs ieguvums no mainīšanas? 
G.Ločmelis atbild, ka salīdzinot datus ar Pāvilostas novada Pāvilostu un Durbi, 

pēc iesniegtajiem elektroenerģijas patēriņa datiem, Durbes pilsētā patēriņa dati ir 
mazāki. Ieguvums, elektroenerģijas ietaupījums gada laikā pēc projekta realizācijas ir 
280 502 kwh. Naudas izteiksmē nepilni 45 tūkstoši euro vienā gadā. 

A.Priedols vēlreiz aicina Raivi un Andreju pieslēgties pie uzlabošanas. Aicinu 
kolēģus balsot. 

A.Radzevičs uzsāk debates un norāda, ka balsos, jo tika nosauktas atbildīgās 
personas. Otrkārt, dati par Durbi ir nepatiesi dati. Pēc saņemtajām atbildēm es 
konstatēju, ka iespējams kāda amatpersona ar savu paviršu darbību ir novedusi pie tā, 
ka Durbes pilsēta nevar saņemt šo finansējumu. Šie dati ir būtiski sagrozīti, nepatiesi, 
kas tika izmantoti šī projekta izstrādē. Projekta pieteikumā nav ņemti šie grāmatvedības 
dati. 

A.Priedols aicina balsot un iet uz priekšu. 



L.Tiļugs jautā, par cik procentiem līdzfinansējumu balsojam? 
A.Priedols norāda, ka ejam uz to 51% līdzfinansējumu. 

 

Par lēmumu balso: "par"  -  

15 (Patricija Andersone, Sandris Bēča, Aivars 
Galeckis, Juris Grasmanis, Andris Jankovskis, 
Andris Jefimovs, Raivis Kalējs, Aivars Priedols, 
Andrejs Radzevičs, Inga Ratniece, Raimonds Reinis, 
Laila Roga, Gundars Sisenis, Linards Tiļugs, Jānis 
Veits) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  1 (Dzintars Kudums) 

Nolemj: 

Pieņemt lēmumu Nr. 1015 "Par projekta 
“Apgaismojuma infrastruktūras uzlabošana 
Dienvidkurzemes novada teritorijā” iesniegšanu 
Emisijas kvotu izsolīšanas instrumenta finansētā 
atklātā projektu iesniegumu konkursā 
“Siltumnīcefekta gāzu emisiju samazināšana 
pašvaldību publisko teritoriju apgaismojuma 
infrastruktūrā”" ar labojumiem. 
1. Īstenot Emisijas kvotu izsolīšanas instrumenta 

finansēto projektu “Siltumnīcefekta gāzu emisiju 
samazināšana pašvaldību publisko teritoriju 
apgaismojuma infrastruktūrā” un iesniegt SIA “Vides 
investīciju fonds” projekta iesniegumu 
“Apgaismojuma infrastruktūras uzlabošana 
Dienvidkurzemes novada pašvaldībā” ar kopējā 
projekta izmaksām EUR 486 752,45 (četri simti 
astoņdesmit seši tūkstoši septiņi simti piecdesmit divi 
euro, 45 centi) apmērā, no kurām EUR 402 274,75 
(četri simti divi tūkstoši divi simti septiņdesmit četri 
euro, 75 centi) ir projekta attiecināmās izmaksas un 
EUR 84 477,70 (astoņdesmit četri tūkstoši četri simti 
septiņdesmit septiņi euro, 70 centi) ir projekta 
neattiecināmās izmaksas. Emisijas kvotu izsolīšanas 
instrumenta līdzfinansējuma apjoms ir 49% no 
attiecināmajām izmaksām, t.i., EUR 197 114,63 
(viens simts deviņdesmit septiņi tūkstoši viens simts 
četrpadsmit euro, 63 centi). 

2. Projekta iesnieguma iesniedzēja līdzfinansējumu 
projekta īstenošanai 51% apmērā no attiecināmajām 
izmaksām, t.i., EUR 205 160,12 (divi simti pieci 
tūkstoši viens simts sešdesmit euro, 12 centi) un 
neattiecināmo izmaksu segšanu EUR 84477,70 
(astoņdesmit četri tūkstoši četri simti septiņdesmit 



septiņi euro, 70 centi) apmērā nodrošināt no projekta 
iesniedzēja 2023.gada budžeta līdzekļiem. 

 
 
Sēde slēgta plkst. 09:37 
 
Domes priekšsēdētājs Aivars Priedols 
   17.10.2022. 
 
Administratīvās daļas vadītāja Madara Lagzdiņa 
   17.10.2022. 


